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 وزیر صمت در حاشیه بازدید از مجتمع معدنی تیتانیوم کهنوج
 خبر داد:

اجرای طرح آمایش صنعت، معدن و تجارت در همه 
شهرستان های کشور

وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار کرد: برای هر شهرستانی از جمله کهنوج، طرح 
آمایش صنعت، معدن و تج�ارت داریم و در این طرح همه فرصت ها و ظرفیت های 

هر شهرستان با هدف تأمین اشتغال آن منطقه، بررسی می شود.
س��یدرضا فاطمی امین با استقبال سرپرس��ت معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
کرمان، امام جمعه و فرماندار کهنوج و نماینده پنج شهرس��تان جنوبی استان در خانه ملت 

وارد شهرستان کهنوج شد و از مجتمع معدنی تیتانیوم این شهرستان بازدید کرد.
وزیر صمت در حاشیه این بازدید گفت: این واحد فرآوری تیتانیوم سال ها پیش در کهنوج 
تعریف ش��ده و حدود یک سال و نیم گذشته به بخش خصوصی واگذار شده است که نسبتاً 

پیشرفت فیزیکی آن در این یک سال و نیم بهتر شده است.
وی از حمایت وزارتخانه صمت از این پروژه سخن گفت و در ادامه میزان پیشرفت فیزیکی 
این پروژه را در حال حاضر حدود ۴۰ درصد اعلام کرد و افزود: اگر پیشرفت فیزیکی آن به 
۶۰ درصد برس��د، ما در تسهیل تأمین مالی به آنها کمک خواهیم کرد تا زودتر این مجتمع 

به بهره برداری برسد.
فاطم��ی امی��ن ادامه داد: س��رمایه گذار اعلام کرده در بهمن س��ال آینده ای��ن پروژه به 
بهره برداری می رس��د و م��ا انتظار داریم که تا پاییز س��ال آینده این پ��روژه به بهره برداری 

رسد.
وی درباره فاز دوم این پروژه نیز گفت: اگر فاز دوم مقرون به صرفه باش��د، به س��رمایه گذار 
اج��رای آن را پیش��نهاد می کنیم ولی نباید به علت مس��ائل سیاس��ی، پروژه های که صرفه 

اقتصادی ندارند در مناطق تعریف کرد.
وزیر صمت بیان کرد: در شهرس��تان کهنوج مع��ادن زیادی وجود دارد و قول می دهیم تا 
پایان س��ال پروژه های س��رمایه گذاری که می تواند اشتغال مناس��بی برای این منطقه ایجاد 

می کند طراحی و در اولویت پیگیری ها قرار می دهیم.
برپایه این گزارش، ظرفیت س��الانه این مجتمع ۱۳۰ هزار تن است و زمینه اشتغال ۲۶۰ 

نفر را فراهم کرده است.
بر اس��اس ای��ن گزارش، میزان س��رمایه گذاری مجتمع معدنی تیتانی��وم ۲۴ هزار و ۳۴۰ 

میلیارد ریال است و محصول تولیدی آن کنسانتره تیتانیوم هست.

وزیر راه و شهرسازی: 

فرصت های اقتصادی مغفول مانده با سوریه احیا 
خواهد شد

وزی�ر راه و شهرس�ازی ک�ه به س�وریه س�فر کرده اس�ت در پیام�ی در یکی از 
ش�بکه های اجتماعی نوش�ت: فرصت های مغف�ول مانده برای فع�الان اقتصادی و 

عمرانی با تفاهم نامه های انجام شده با سوریه احیاء خواهد شد.
 به گزارش ایرنا، »رستم قاسمی« وزیر راه و شهرسازی در پیامی توئیتری نوشت: تفاهم های 
اقتصادی و عمرانی انجام ش��ده در این س��فر با رئیس جمهوری محترم س��وریه، بسیاری از 
فرصت های مغفول مانده را برای فعالان اقتصادی و عمرانی احیاء خواهد کرد که می توانست 
برای جوانان ما اش��تغال و برای سرمایه گذاران ایرانی ارزش افزوده بسیاری به دنبال داشته 

باشد.
به گزارش ایرنا، رس��تم قاس��می که ریاست کمیسیون مش��ترک اقتصادی دو کشور را بر 
عهده دارد در س��فر س��ه روزه خود به دمشق، علاوه بر دیدار با »بشار اسد« رئیس جمهوری 
سوریه، با نخست وزیر و وزیران امور خارجه، اقتصاد، حمل و نقل، کار و مسکن و نیز رئیس 

بانک مرکزی سوریه دیدار و گفت وگو دارد.
گفت وگوهای ایران و سوریه در این سفر در حوزه های متعدد از جمله صنعتی، ساختمان 

و تاسیسات زیر ساختی انجام گرفته است.

معاون وزیر صمت:

 بیش از ۱۰۰۰ واحد تولیدی تعطیل و نیمه راکد
فعال شده است

معاون وزیرصنعت، معدن و تجارت گفت: از ابتدای فعالیت دولت س�یزدهم تا به 
امروز، بیش از ۱۰۰۰ واحد تولیدی تعطیل و نیمه راکد، فعال شده است.

محمد مهدی برادران در نشس��ت خبری ششمین اجلاس ملی میزبانی ایرانی اسلامی که 
در هتل پردیسان مشهد برگزار شد، اظهار کرد: تا زمانی که روند قضایی کشور در امر اقتصاد 
اصلاح نش��ود، مشکلات این حوزه نیز حل نخواهد شد و بر همین اساس طرحی در مجلس 
شورای اسلامی در حال بررسی است تا احکام قضایی، منجر به محکومیت فعالان اقتصادی 
و یا مصادره واحدهای تولیدی نش��ود. از ابتدای فعالیت دولت س��یزدهم تا به امروز، بیش از 

۱۰۰۰ واحد تولیدی تعطیل و نیمه راکد، فعال شده است.
وی افزود: فضای اقتصادی کش��ور دچار یک پارادوکس باخت_باخت ش��ده و تولیدکننده 
و مص��رف کنن��د دچار ضرر و زیان اقتصادی ش��ده اند. تولیدکنن��ده، توزیع کننده و مصرف 
کنن��ده بای��د قادر به برقراری ارتباطات بهتر با یکدیگر باش��ند. برای بهبود وضعیت موجود، 
طرحی برای کالاها در نظر گرفته ش��ده که براس��اس آن قیمت گذاری از طریق تولیدکننده 
مش��خص خواهد شد. این امر موجب ایجاد ش��فافیت مطلق خواهد بود و همه افراد از نحوه 
قیمت گذاری آگاه خواهند ش��د. با این روش کالا با هزینه کمتری به دس��ت مردم می رسد. 

این طرح درحال حاضر در تولید و فروش آب معدنی آغاز شده است.
لزوم کنار هم قرار گرفتن حمایت از تولید به همراه ایجاد رقابت

در ادامه محمدحس��ین روشنک، رئیس کمیسیون تجارت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کش��اورزی خراسان رضوی نیز در خصوص میزان تاثیرگذاری رقابت در عملکرد بهتر برندها 
اظه��ار کرد: دلیل اصلی که منجر ش��ده تا طی ۱۰ س��ال ابتدای پیروزی انقلاب اس��لامی، 
نش��انی از برند و نام های تجاری وجود نداش��ته باشد، عدم پیدایش رقابت در بازارها بود. در 
جامعه ای که رقابت نقش پررنگ و چش��مگیری نداشته باشد، برندسازی هیچ رونقی نداشته 
و م��ورد اس��تقبال افراد جامعه نیز ق��رار نمی گیرد. برند و نام تجاری باع��ث ایجاد اطمینان 
محصول در س��طح جامعه می ش��ود. ممنوعیت واردات اقدام خوبی است، اما در صورتی که 
رقابت در س��طح جامعه زنده نگه داشته ش��ود. با نابودی رقابت در جامعه و عدم حمایت از 
 تولید داخلی، با مش��کلات عظیمی مواجه می ش��ویم. حمایت از تولی��د باید همراه با رقابت 

صورت بگیرد.

اپل کاربران را مجبور به خروج از iOS ۱4 می کند
 ۱4 iOS اپل دیگ�ر به کاربران اج�ازه نمی دهد با به روزرس�انی های امنیت�ی در

بمانند.
به گزارش ایس��نا به نقل از 9to5mac، اپل در حال کار روی روش جدیدی برای ارائه 
به روزرس��انی های امنیتی جایگزین به کاربران آیفون و آیپد اس��ت. این شرکت پیش از این 
اع��لام کرده بود وصله های امنیت��ی iOS ۱۴ را به کاربرانی که آمادگی ارتقا به iOS ۱5 را 

نداشتند ارائه می کند، اما به نظر می رسد حالا نظرش تغییر کرده است.
 iOS در حال حاضر، اپل دیگر به کاربران اجازه نمی دهد با به روز رس��انی های امنیتی در
۱۴ بمانند. در عوض، به روش سنتی به روزرسانی بازگشته که در آن کاربران مجبور می شوند 
آخرین نس��خه سیستم عامل )که iOS ۱5 است( را نصب کنند تا پیشرفت های امنیتی را 

دریافت کنند.
این تغییر پس از انتش��ار iOS ۱5.۲ در دس��امبر ۲۰۲۱ اعمال ش��د. به عنوان مثال، اپل 
در تاریخ ۲۶ اکتبر ۲۰۲۱، آپدیت iOS ۱۴.8.۱ را برای دس��تگاه هایی که iOS ۱5 را اجرا 
 iOS نمی کردند منتشر کرد، اما اکنون این به روزرسانی موجود نیست و دستگاه های دارای
۱۴.8 یا نس��خه های قبلی، دیگر نمی توانند به iOS ۱۴.8.۱ آپدیت شوند. در عوض، منوی 

Software Update فقط آپدیت iOS ۱5.۲.۱ را نشان می دهد.
پی��ش از این، iOS ۱5 ب��ه عنوان یک آپدیت اختیاری در نظر گرفته می ش��د و کاربران 
می توانستند فقط وصله های امنیتی iOS ۱۴ را نصب کنند. اگرچه ممکن است این موضوع 
یک اشکال باشد که ایجاد شده، اما بعید به نظر می رسد که از سوی اپل اختیاری نباشد، زیرا 

این شرکت از ماه اکتبر هیچ وصله امنیتی دیگری را برای iOS ۱۴ منتشر نکرده است.
اگرچه این ش��رکت چیزی را تایید یا رد نکرده اس��ت، اما ممکن است تصمیم خود را در 
مورد به روزرس��انی های جایگزین برای کاربرانی که نمی خواهند به آخرین نسخه iOS ارتقا 
دهند، تجدید نظر کند. اما در حال حاضر، اگر می خواهید آخرین به روزرس��انی های امنیتی 

را در آیفون یا آیپد خود داشته باشید، باید iOS ۱5 را نصب کنید.

دبیر ش�ورای عالی مناطق آزاد اظهار داشت: 
می دانی�م که س�الانه بی�ش از 20 میلیارد دلار 
درآمد کش�ور ام�ارات از بانکرینگ س�وخت و 
در واقع خدماتی که به کش�تی ها و ش�ناورهای 
مختل�ف از منطقه خلیج فارس به س�مت بندر 
فجی�ره می روند، به دس�ت می آید و متاس�فانه 
بای�د بگوییم که بخش عمده ای از س�وختی که 
امارات برای بانکرینگ از آن استفاده می کند از 

ایران قاچاق و به سمت فجیره می رود.
س��عید محم��د در گفت وگو با خبرن��گار اقتصادی 
ایلن��ا با بیان اینکه فاز اول پالایش��گاه نفت س��نگین 
قشم، امروز با حضور رییس جمهوری به بهره برداری 
می رسد، گفت: این پالایشگاه با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی به انجام رس��یده و فاز اول آن تکمیل شده  

است.
وی ادام��ه داد: فاز اول آن ظرفیت 35 هزار بش��که 
نفت فوق سنگین را دارد که این نفت فوق سنگین از 
میادین س��روش و نوروز تامین می شود و محصولات 
بسیار استراتژیک مانند قیر که امروز مورد نیاز داخل 
و کش��ورهای خارجی است، تولید می شود. همچنین 
بخش دیگر هم به نفت سبک تبدیل می شود که یک 
محصول صادراتی اس��ت و از اسکله مجاور پالایشگاه 

قابلیت صادرات آن وجود دارد.
مشاور رییس جمهوری با بیان اینکه این مجموعه 
ارزش اف��زوده بس��یار بالای��ی را برای کش��ور تامین 
می کن��د، گفت: از این پالایش��گاه امکان اس��تحصال 
س��الانه یک میلون تن قیر و 6.5 میلیون بشکه نفت 

سبک وجود دارد.
وی درباره فاز دوم پالایشگاه قشم افزود: فاز دوم با 
ظرفیت 35 هزار بشکه هم اکنون 20 درصد پیشرفت 
فیزیک��ی دارد که با تامین منابع مالی توس��ط بخش 
خصوص��ی این فاز ه��م تکمیل و به اجرا می رس��د. 
همچنین برنامه ریزی ش��ده ع��اوه بر بحث پالایش، 
بر روی تولید روغن های روانس��از هم در این منطقه 

سرمایه گذاری شود.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد با تاکید بر اینکه این 
پروژه تمام ایرانی اس��ت، گفت: این پروژه با س��اخت 
و طراح��ی ایرانی به انجام رس��یده و  95 درصد کل 

تجهیزات مورد اس��تفاده در آن از داخل کشور تامین 
شده و نیروهای بومی در ساخت این پروژه مشغول به 
کار بوده و هستند. ساخت تمام ایرانی این پالایشگاه 
را ی��ک افتخار برای کش��ور می دان��م و این مجموعه 
ارزش افزوده بس��یار بالایی برای کش��ور دارد و یک 
دس��تاورد مهمی در قش��م که به عنوان هاب انرژی 
تعریف شده محسوب می ش��ود و قصد داریم عاه بر 
پالایش��گاه، س��ایر  بخش های انرژی را در قشم فعال 

سازیم.
مزیت بانکرینگ ایران در منطقه را احیا می کنیم 

محمد با اش��اره به بازدید خود از بانکرینگ جزیره 
قشم در منطقه سلخ گفت: می دانیم که سالانه بیش 
از 20 میلیارد دلار درآمد کش��ور امارات از بانکرینگ 
سوخت و در واقع خدماتی که به کشتی ها و شناورهای 
مختلف از منطقه خلیج فارس به س��مت بندر فجیره 
می روند، به دس��ت می آید و متاسفانه باید بگوییم که 
بخش عمده ای از سوختی که امارات برای بانکرینگ 
از آن اس��تفاده می کند از ایران قاچاق می ش��ود و به 
سمت فجیره می رود و این در شرایط ما  باید بتوانیم 

این مزیت رقابتی ایران در منطقه احیا کنیم.

مش��اور رییس جمهوری با تاکید ب��ر اینکه باید از 
تردد کش��تی ها به س��مت امارات برای سوختگیری 
جلوگیری کنیم اظهار داش��ت: از اینکه کش��تی ها به 
س��مت قشم جذب ش��وند فقط بحث فروش سوخت 
را دنبال نمی کنیم بلکه تیم اجرایی این کش��تی ها و 
کرو آنها به طور قطع در در قش��م نیاز به اس��کان و 
استراحت و همچنین برای تعویض کرو و تیم اجرایی 
نی��از به پرواز دارند که تم��ام این اقدامات آورده قابل 
توجه��ی از لحاظ درآمدهای ارزی برای مردم به ویژه 
بومی های این منطقه خواهد داشت. در نهایت منجر 

به تحرک و چرخش اقتصادی کشور می شود.
وی ادام��ه داد: ب��رای اج��رای مقدم��ات ای��ن کار 
برنامه ریزی ش��ده اس��ت تا بانکرینگ در جزیره قشم 

به زودی در حد قابل قبولی ارایه شود.
ساخت پل خلیج فارس در 2.5 سال 

دبیر ش��ورای عالی مناطق آزاد درب��اره پروژه ملی 
پل خلیج فارس در قش��م گفت: پل خلیج فارس که 
اتصال بین بندرعباس به جزیره قشم برقرار می کند، 
آرزوی چندین ساله مردم این مناطق بوده و ما برنامه 
ری��زی کرده ایم که در بازه زمانی 2.5 س��ال این پل 

را تکمی��ل کنیم. علی رغم اینکه قیمت گذاری اولیه 
اجرای این پ��روژه 800 میلیون یورو بود و قرارداد با 
پیمانکار منعقد ش��ده برنامه ری��زی کرده ایم که  پل 
خلیج فارس را با 280 میلیون یورو در 2.5 س��ال به 

انجام برسانیم.
محمد تاکید کرد: ب��رای اینکه در مراحل پرداخت 
فش��اری ب��ر دولت وارد نش��ود ب��ا پیمان��کار توافق 
کرده ایم که بخش��ی از پرداخت ب��ا تهاتر نفت انجام 
شود که پیمانکار هم موافقت کرده  است و همچنین 
درخواس��ت کرده ایم که در بودجه س��ال آینده 100 
میلی��ون یورو ب��رای تهاتر نفت دیده ش��ود که اگر با 
این پیش��نهاد موافقت ش��ود به زود عملیات اجرایی 
پ��ل خلیج ف��ارس آغاز خواهد ش��د.   دبیر ش��ورای 
عال��ی مناطق آزاد ادامه داد: همچنین بخش��ی دیگر 
از تامین مالی برای س��اخت پل خلیج فارس از محل 
فروش ویاهای لوکس ریاست جمهوری خواهد بود و 
برای پرداخت به پیمانکار در نظر گرفتیم که با اجازه 
آقای رییس��ی ویاهای لوکسی که متعلق به ریاست 
جمه��وری بوده را واگذار کنیم و از این محل منابعی 
به عنوان پیش پرداخت تامین شود که هر چه زودتر 

عملیات اجرایی این پروژه را آغاز کنیم.
به زودی معضل آبرس�انی به روستاهای قشم 

حل می شود  
وی با بیان اینکه از دیگر پروژه های بس��یار مهم در 
منطقه آزاد قش��م بحث تامین آب ش��رب قشم وندان 
است، گفت: در حال حاضر بیش از 70 روستا در این 
جزیره با مشکل تامین آب مواجه است و برای رفع این 
مشکل پیشنهاد داده ایم از سوی بخش خصوصی آب 
شیرین کن هایی ایجاد شود که این آب شیرین کن ها 
قابلیت تامین و تولید  20 هزار متر مکعب آب شرب 
در روز را دارن��د که می توان  مابه التفاوت نرخ تعرفه 
و نرخ آزاد را توسط دولت لحاظ و به بخش خصوصی 
پرداخ��ت کرد. با لح��اظ آن در بودجه و تامین منابع 
این 20 هزار متر مکع��ب را می توان در اختیار مردم 
قش��م قرار داد و همچنین برنام��ه ریزی کرده ایم که 
شبکه های انتقال اب توس��ط منطقه آزاد قشم انجام 
ش��ود و با این اقدامات به زودی معضل آبرس��انی به 

روستاهای قشم حل خواهد شد.  

عضو س�ابق اتاق بازرگانی ایران، رانت و فساد را نتیجه ارز چند 
نرخی می داند و معتقد است که حرکت به سمت ارز تک نرخی به 

سود اقتصاد ایران خواهد بود.
جمش��ید عدالتی��ان ش��هریاری در گف��ت وگو با ایس��نا، اظه��ار کرد: 
متاسفانه ما در سال ها و حتی دهه های گذشته بارها به غلط بودن برخی 
تصمیم های اقتصادی خود رس��یده ایم و هربار پس از چند سال اقدام به 
اصلاح اش��تباهات گذشته کرده ایم اما متاس��فانه از این اشتباهات درس 
نگرفته و مجددا مش��کلاتی برای اقتصاد کش��ور به وجود آورده ایم. نظام 

چند نرخی ارز نیز یکی از همین اشتباهات است.
وی با بیان اینکه خطر ایجاد رانت و فساد از اصلی ترین ویژگی های نظام 
چند نرخی ارز اس��ت، توضیح داد: ما پیش از این نیز گرفتار چند نرخی 
ش��دن ارز شده  بودیم و در سال های اخیر نیز دوباره با در نظر گرفتن ارز 
دولتی مشکلاتی در این حوزه به وجود آمده است. قطعا اصلاح این روند 

و حرکت به سمت ارز تک نرخی به سود اقتصاد ایران خواهد بود.
عضو س��ابق اتاق بازرگانی ایران با اش��اره به لزوم حمایت از اقش��ار کم 

درآمد مردم در حوزه کالاهای اساس��ی، بیان کرد: با توجه به مش��کلاتی 
که مردم در س��ال های اخیر ب��ا آن مواجه بوده اند، در این تردیدی وجود 
ن��دارد که دولت باید حمایت های لازم ب��رای تامین مایحتاج مردم را در 

دستور کار قرار دهد اما اینکه این حمایت ها به چه شکل انجام شود و چه 
شیوه ای به کار گرفته شود که هزینه هایش از فایده اش بیشتر نشود سوال 

مهمی است که باید به آن پاسخ داده شود.
عدالتی��ان ب��ه موضوع حمایت نقدی از مردم اش��اره ک��رد و گفت: در 
بس��یاری از کش��ورهای دنیا نیز برای اقش��ار کم درآمد حمایت های این 
چنینی انجام می شود اما ما باید با توجه به ساختار اقتصاد خودمان برنامه 
ریزی کنیم. متاس��فانه با توجه به بالا بودن نرخ تورم، ارزش نهایی یارانه 
نق��دی در مدتی کوتاه از بین می رود و این موضوع می تواند به نارضایتی 
مردم منجر ش��ود. وی ادامه داد: برای مثال وقتی در س��ال ۱۳89 یارانه 
نقدی ۴5 ه��زار تومانی آغاز به کار کرد، ارزش نهایی آن حدود ۴5 دلار 
تخمین زده می ش��د اما امروز این یارانه ارزشی کمتر از دو دلار دارد و از 
این رو در حل کردن مشکلات مردم، تاثیرگذاری کمتری دارد. از این رو 
دولت باید تلاش کند در صورت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، سیاس��ت هایی 
در دس��تور کار قرار دهد که بیش��ترین کارایی و کمترین نارضایتی را به 

همراه داشته باشند.

عضو سابق اتاق ایران:
ارز چند نرخی از اشتباهات مهلک دولتهای گذشته بود

امارات با سوخت قاچاق ایران ۲۰ میلیارد دلار درآمد دارد
دبیر شورای عالی مناطق آزاد:

یک مسئول وزارت کشاورزی مطرح کرد:

تجهیز ۳۰ درصد از اراضی کشور به سامانه های نوین آبیاری
وزیر کشاورزی:

برگشت خوردن محصولات کشاورزی فقط مختص ایران نیست

مجری ط�رح س�امانه های نوی�ن آبی�اری وزارت جهاد 
کش�اورزی، خاطر نش�ان کرد: بودجه در نظر گرفته شده 
برای این بخش کافی نیست و حتی بودجه ای که برای این 
مهم در مجلس تصویب می ش�ود به ای�ن بخش تخصیص 
داده نمی شود. در س�ال گذشته 5۰ درصد بودجه تصویب 
شده در مجلس به این بخش داده شد، باید تلاش شود که 
این بودجه و اعتبار افزایش پیدا کند و به موقع در اختیار 

بهره برداران قرار بگیرد.
فریبرز عباس��ی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با اش��اره به میزان تجهیز شدن اراضی کشاورزی به 
س��امانه های نوین آبیاری، گفت: در حال حاضر حدود ۲.5 میلیون هکتار از اراضی آبی کش��ور مجهز به انواع 
سامانه های نوین آبیاری شده اند یعنی حدود ۳۰ درصد از اراضی آبی از دهه 7۰ به بعد به انواع این سامانه ها 

تجهیز شده اند.
به گفته مش��اور وزیر کش��اورزی، حدود 5.5 میلیون هکتار از اراضی کش��ور پتانس��یل این را دارند که به 

سامانه های نوین آبیاری مجهز شوند.
وی اثربخش��ی سامانه های نوین آبیاری را غیرقابل انکار توصیف کرد و افزود: در ۱۰ سال گذشته دولت به 

این بخش توجه ویژه کرده است و اعتباراتی نیز برای آن در نظر گرفته است.
این مقام مس��ئول درپاسخ به این پرس��ش که آیا بودجه در نظر گرفته شده برای توسعه سامانه های نوین 
آبیاری کافی است؟ گفت: بودجه در نظر گرفته شده برای این بخش کافی نیست و حتی بودجه ای که برای 
این مهم در مجلس تصویب می شود به این بخش تخصیص داده نمی شود. در سال گذشته 5۰ درصد بودجه 
تصویب ش��ده در مجلس به این بخش داده ش��د، باید تلاش شود که این بودجه و اعتبار افزایش پیدا کند و 

به موقع در اختیار بهره برداران قرار بگیرد.
وی ب��ا بیان اینکه انتخاب نوع س��امانه بر اس��اس س��نجش آب و ه��وا، اقلیم و نوع گیاه تعیین می ش��ود، 
خاطر نش��ان کرد: ش��رایط آب و هوایی مش��خص می کند که چه س��امانه ای برای محصول مناس��ب است؛ 
 ممک��ن اس��ت در منطقه ای یک س��امانه برای کش��ت یک محصول ج��واب بدهد اما آن س��امانه در منطقه 

موثر نباشد.
عباس��ی با بیان اینکه سامانه های نوین آبیاری حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد عملکرد ها را افزایش می دهد، گفت: 

استفاده از این سامانه ها میزان مصرف آب را کاهش و حدود ۳۰ درصد بهره وری ها را ارتقا می دهد.
به گفته این مقام مسئول، در اقلیم  خشک که میزان تبخیر آب زیاد است و بارندگی سالانه کمتر از ۳5۰ 
میلی لیتر اس��ت نباید از روش آبیاری موضعی اس��تفاده شود چراکه امکان شور شدن اراضی وجود دارد. در 
زمان طراحی س��امانه های آبیاری باید در س��ال یک یا دو نوبت آب ش��ویی برای کنترل شوری خاک صورت 

بگیرد؛ اگر بهره بردار اصولی و باتوجه به دفترچه طراحی از سامانه استفاده کند خاک شور نخواهد شد.
عباسی طرح سامانه های نوین آبیاری را بهره بردار محور عنوان کرد و افزود: بهره برداران بخشی از اعتبارات 
را تامین می کند در س��ال جاری عمدتا اعتبارات به صورت اوراق و اس��ناد خزانه با سررسید ۳ ساله داده شد 
و همین موضوع سرعت اجرای طرح ها را کند کرد. امیدواریم باتوجه به اثربخشی که این سامانه ها دارند در 

تخصیص های بعدی سازمان برنامه و بودجه اعتبارات نقدی به این ما داده شود.
وی با بیان  اینکه یکی از راههای کاهش اثرات خشکس��الی توس��عه سامانه های نوین آبیاری است، تصریح 
کرد: س��امانه های نوین آبیاری در افزایش راندمان بهره وری و عملکردها موثر اس��ت؛ یکی از راه های تامین 

امنیت غذایی در کشور توسعه سامانه های نوین آبیاری است.
بمشاور وزیر در پایان بیان کرد: آمریکا، اسپانیا و فرانسه در این حوزه پیشرو هستند و موفقیت های زیادی 

در سامانه های نوین آبیاری به  دست آورده اند و این تکنولوژی را به خارج مرزهای خود صادر می کنند.

وزیر جهاد کش�اورزی گفت: موضوع برگش�ت خوردن 
محص�ولات کش�اورزی موضوع فنی اس�ت. بحث تازه ای 

نیست و در همه کشورها اتفاق می افتد.
به گزارش ایس��نا، سید جواد ساداتی نژاد در سفر به هرمزگان 
و در بازدید از بخش های مختلف کش��اورزی این استان با بیان 
اینکه ظرف یک هفته آینده خبرهای خوبی درباره فلفل دلمه ای 
خواهد رس��ید، گف��ت: همه بحث فلفل دلم��ه و اتفاقاتی که در 
روسیه افتاد فنی نیس��ت. بخش زیادی از گفت وگوهایی که در 

سایت ها منتشر شد از خارج کشور هدایت می شد.
وی ادامه داد: کشاورزان با غیرت ایرانی ۱۳۰ میلیون تن غذا تولید می کنند و مردم ما سالهاست که از این 
غذا بهره مند می شوند. نحوه برخوردی که در این مورد صورت گرفت به نظر من در شأن کشاورزان زحمتکش 

ایرانی نبود. کشاورزی تولید ملی کشور است و اینگونه برخوردها صحیح نبوده و مورد قبول ما هم نیست.
وزیر جهاد کش��اورزی اضافه کرد: کشاورزان ایرانی کمترین میزان مصرف سم را در دنیا دارند. همچنین به 

دلیل بالا بودن قیمت کود، کشاورزان ما به زمین کم کود می دهند.
وی تصریح کرد: تمام صحبت روسیه این بود که از چهار نوع آفت کش در این محصولات استفاده شده که 
این آفت کش ها در روسیه رجیستر نشده است. این سمومی که در روسیه به گفته آنها ثبت نشده در کشور 

ما و اتحادیه اروپا رجیستر شده و از آفت کش های کم خطر هم است.
به گفته وی اینکه محصول یا محموله ای در کش��ور دیگری ممنوعیت پیدا کند موضوع تازه ای نیس��ت و 

همیشه وجود داشته است. از طرفی فقط مختص ما نیست و در دنیا هم چنین اتفاقاتی می افتد.
س��اداتی نژاد با بیان اینکه در حال حاضر ذرت از برزیل وارد می کنیم اظهارکرد: گاهی اوقات ممکن اس��ت 
محموله های وارد کشور شود و بخش قرنطینه ای کشور آن را بررسی و توقیف کند.  9 میلیون تن ذرت  وارد 
م��ی کنی��م. این یعنی همه آنها به درد نمی خورد؟ یعنی کش��وری که ۲5 درصد ذرت دنیا را تامین می کند 

محصولاتش مشکل دارد؟
وی در پایان گفت: این موارد عادیس��ت و باید به آن نگاه فنی داش��ت. این موضوع سیاس��ی نیست و کسی 

نباید نگاه سیاسی به آن داشته باشد.
تاکید ساداتی نژاد بر استفاده از ظرفیت اندیشکده ها برای امنیت غذایی

وزیر جهاد کش��اورزی گفت: از ظرفیت اندیش��کده ها و مراکز تولید علم برای دس��تیابی به امنیت و اقتدار 
غذایی استفاده می کنیم.

به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کش��اورزی، »س��یدجواد س��اداتی نژاد « در دیدار با اعضای اندیش��کده آب، 
محیط زیس��ت، امنیت غذایی و منابع طبیعی مرکز الگوی اس��لامی ایرانی پیشرفت، افزود: از جمله مهمترین 
پیش نیازهای دست یابی به امنیت و اقتدار غذایی در منطقه، استفاده از ظرفیت های اندیشکده ها، پژوهشکده ها 

و مراکز علمی در سیاست گذاری های بخش کشاورزی است.
وی بیان داشت: کشاورزی دانش بنیان، هوشمندسازی، صدور سند برای اراضی کشاورزی، مدیریت واحد تولید 
و تجارت محصولات کشاورزی، کشاورزی قراردادی، استفاده از مدل های نوین تامین مالی و سرمایه گذاری و 
افزایش بازاریابی و دیپلماسی غذایی، از جمله مهمترین هدف گذاری های وزارت جهاد کشاورزی است که در 

این زمینه ها نیازمند کمک اندیشکده ها و مراکز تولید علم هستیم.
برپایه این گزارش، در این جلسه اعضای اندیشکده آب، محیط زیست، امنیت غذایی و منابع طبیعی مرکز 
الگوی اس��لامی ایرانی پیش��رفت به مواردی از جمله الگوهای بهینه س��ازی مصرف آب، نظام حکمرانی آب، 
گسترش صنایع تبدیلی کشاورزی، بهره برداری بهینه از جنگل ها و عرصه های منابع طبیعی و توسعه پایدار 

کشاورزی اشاره کردند.


